

Campus Development & Environmental Protection 校園發展與環境保護

JOURNEY TO A GREEN AND SUSTAINABLE CAMPUS 環保校園 持續發展

PolyU's eco-friendly campus supports the evolving needs of learning, teaching and research as well as the strategic development of the University. 理大的環保校園支援學與教和科研上

不斷演變的需求,並有助推動大學的策略發展。

A SUSTAINABLE CAMPUS 校園持續發展



Footbridge linking the main campus and Block Z

An iconic footbridge linking the main campus and podium level of Block Z is still under construction, scheduled for completion in early 2019. After completion, the footbridge will not only improve pedestrian connectivity between the main campus and Block Z but also serve as a test bed for engineering-related activities and form part of the cycle route envisioned in the long-term campus master plan.

連接主校園及Z座之行人天橋 —— r1

連接主校園及Z座平台的行人天橋工程仍 在進行,預期可在2019年初竣工。此標 誌性的行人天橋落成後,不但可改善主校 園與 Z 座的連接,方便行人往返,更可為 有關工程研究提供試驗平台,以及作為校 園長遠規劃藍圖中單車徑的一部分。

Library extension and revitalisation

PolyU has applied for funding from the Government for the proposed Library Extension and Revitalisation project, which will provide additional space for the Library as well as improve some of the existing facilities. Subject to funding approval, the additional floor and the revitalisation of existing 及 2022 年完成。 space will be completed in 2021 and 2022 respectively.

圖書館擴建及活化

理大已就圖書館擴展及活化計劃向政府申 請撥款,該計劃將為圖書館提供更多空間 及改善部分現有設施。如撥款獲得通過, 新增樓層及活化工程預期可分別於2021年

Campus expansion at Ho Man Tin

This project will accommodate more than 1,200 hostel places and provide over 10,000 m² net floor area of academic and teaching space. The detailed design work of the development is currently in progress. Subject to the approval of the University Grants Committee (UGC) and various government authorities, the project is targeted for completion in stages by the end of 2024.

Hostel development at Kowloon Tong

The Government has earmarked a site near Tat Hong Avenue at Kowloon Tong for PolyU's hostel development. This project will provide more than 1,600 hostel places and other supporting amenities for the University. Subject to approval by UGC and various government authorities, the project is targeted for completion by 2028.

何文田校園擴建計劃

何文田校園擴建計劃將為大學增加一千二百 多個學生宿位及超過一萬平方米的教研 空間,該項目的詳細設計工作現正在進行 中。項目如獲大學教育資助委員會(教資會) 及相關政府部門通過,預期可於2024年底 前分階段落成。 . 13

九龍塘學生宿舍發展計劃

政府預留了九龍塘近達康路一地段供理大 興建學生宿舍,該項目預期可為大學提供 逾一千六百個宿位及其他配套設施。項目 如獲教資會及相關政府部門通過,預計可 於2028年完工。

Occupational health and safety awards

During the year, the University received the following awards in recognition of its outstanding performance in promoting occupational health and safety:

- Second consecutive Gold Award by the Royal Society for the Prevention of Accidents of the United Kingdom
- Safety Performance Award (other industries category) and Safety Promotion Award (Silver) at the 16th Hong Kong Occupational Safety and Health Award
- Joyful@Healthy Workplace Best Practices Award (Enterprise/Organisation) – Excellence Award in the Occupational Health Award 2017/18
- One of 10 organisations with the highest participation rates in the Indoor Air Quality Certification Scheme for Offices and Public Places, organised by the Environmental Protection Department



職業健康及安全獎項

年內,大學獲頒下列獎項,以表揚其在推 動職業健康及安全方面的出色表現:

- 英國皇家事故預防協會連續第二年授予 金獎
- 第十六屆香港職業安全健康大獎「安全 表現大獎(其他組別)」及「宣傳推廣大 獎(銀獎)」
- 職業健康大獎2017/18「好心情@健康 工作間大獎(企業/機構組別)-卓越機構 大獎」
- 環境保護署舉辦的「辦公室及公眾場所 室內空氣質素檢定計劃」十大最高參與 率機構之一

ENVIRONMENTAL PROTECTION 環境保護



Sale of plastic bottled water below 1 litre banned

During the year, PolyU implemented a new policy to discontinue the sale of bottled water (below 1 litre, nonsparkling and unflavoured) in the campus convenience store, all catering outlets on the main campus and student hostels, and vending machines. At the same time, the University encouraged staff and students to bring their own bottles and refill them at the drinking water stations installed around the campus.

Reduction of disposables on campus

To promote Bring Your Own (BYO) practices and minimise single-use items, a higher BYO discount scheme was started at designated catering outlets on the main campus and student residence halls to members of the University community who bring their own food and beverage containers. On the other hand, a \$1 charge was also levied for each takeaway lunchbox and cup during non-peak hours.

不再發售一公升以下膠樽水

理大於年內實行新措施,主校園內及學生 宿舍的便利店、食肆及飲品販賣機均不 再出售一公升以下、無氣及無加味的膠樽 水。同時,大學鼓勵教職員及學生自攜水 樽,於遍佈校園的飲水設施取用食水。

減用即棄杯盒

為推動自攜容器習慣及盡量減少使用即棄 用品,大學社群於主校園和學生宿舍的個 別指定食肆使用自攜杯盒購買食物可享有 更大的自攜優惠。另一方面,如在非繁忙 時段使用外賣餐盒及紙杯,則每個須繳付 一元的費用。

Plastic Free Fridays

PolyU started Plastic Free Friday to encourage support of plastic-free living with a commitment to skipping plastics, such as disposable lunchboxes, cups, bags and straws.

Reusable lunchbox rental scheme

The reusable lunchbox rental scheme allows PolyU staff and students to borrow a special 'EC BoZ' lunchbox for takeaway meals at Z Canteen and Z Cafe by paying a \$10 deposit that is refundable on the same day.

r7 — Fauna@PolyU

Fauna@PolyU is a web-based platform that introduces the wide variety of bird and insect species on campus to help users discover their features. It also contains information and images of bird species as well as links to recordings of frequently-heard bird calls.



走塑星期五

理大推出「走塑星期五(星期五膠少陣)」 計劃,鼓勵大學社群「走塑」的生活模 式,不使用塑膠即棄飯盒、飲品杯、膠袋 和飲管等。

可重用食物盒租借計劃

大學推出了食物盒租借計劃,讓教職員和 學生只需支付十元按金便可借用一個特製 的「EC BoZ食物盒」,於Z飯堂和Z咖啡 室外賣食品,使用後,即日退回食物盒便 可取回按金。

理大動物尋蹤

「理大動物尋蹤」網上平台介紹校園內各 種鳥類及昆蟲的資訊,讓用家了解牠們 的特性。這平台亦包含了不同品種的雀 鳥資料和圖片,以及常聽見的雀鳥鳴聲 之錄音檔。